

Title (en)

Method and prefabricated module for the fabrication of structures and buildings.

Title (de)

Verfahren und vorgefertigtes Modul zur Herstellung von Bauwerken und Gebäuden.

Title (fr)

Méthode et module préfabriqué pour la construction d'édifices et des bâtiments.

Publication

EP 0515724 A1 19921202 (DE)

Application

EP 91108938 A 19910531

Priority

DE 4115643 A 19910514

Abstract (en)

In the case of a method for the fabrication of structures and buildings by the modular technique and in the case of a module prefabricated dimensionally accurately for carrying out the method, it is proposed to secure the connection of the individual modules to form a static monostructure by the modules maintaining a continuous intermediate space between precast concrete ceiling (22) and precast concrete floor (19) when the said modules are placed one on top of the other by creating a spacing in each case in the corner regions, which space is filled subsequently, depending on the progress of building, by introducing casting concrete (24) while at the same time forming a casting-concrete intermediate level, the filling with the casting concrete taking place through casting and/or inspection openings (32, 33) in the respective floor slab of the corresponding fit-on module. To create the spacing, reinforcing cages (16) which are highly accurate in height and provided with additional stiffening elements (25, 26) are drawn into the corner regions of each module. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einem Verfahren zur Herstellung von Bauwerken und Gebäuden in Modulbautechnik sowie bei einem maßgenau vorgefertigten Modul zur Durchführung des Verfahrens wird vorgeschlagen, die Verbindung der einzelnen Module zu einer statischen Monostruktur dadurch zu sichern, daß beim Übereinanderstellen der Module diese durch Abstandsbildung jeweils in den Eckbereichen einen durchgehenden Zwischenraum zwischen vorgefertigter Betondecke (22) und vorgefertigtem Betonboden (19) einhalten, der anschließend je nach Baufortschritt durch Einbringen von Vergußbeton (24) unter gleichzeitiger Bildung einer Vergußbetonzwischenebene ausgefüllt wird, wobei das Einfüllen des Vergußbetons durch Verguß-und/oder Inspektionsöffnungen (32, 33) in der jeweiligen Bodenplatte des entsprechenden Aufsatzmoduls erfolgt. Zur Abstandsbildung werden in der Höhe hochgenaue, mit zusätzlichen Versteifungselementen (25, 26) versehene Armierungskörbe (16) in den Eckenbereichen jedes Moduls herangezogen. <IMAGE>

IPC 1-7

E04B 1/348

IPC 8 full level

E04B 1/348 (2006.01)

CPC (source: EP)

E04B 1/34823 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] GB 2009811 A 19790620 - BELL T, et al
- [A] DE 1952883 A1 19710429 - KALETKA ING JOSEF
- [A] DE 2210342 A1 19730913 - MODULBAU AG

Cited by

US7185467B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0515724 A1 19921202; EP 0515724 B1 19960731; AT E140993 T1 19960815; DE 4115643 A1 19921119; DE 59108053 D1 19960905;
DK 0515724 T3 19961202; ES 2090175 T3 19961016; GR 3021485 T3 19970131

DOCDB simple family (application)

EP 91108938 A 19910531; AT 91108938 T 19910531; DE 4115643 A 19910514; DE 59108053 T 19910531; DK 91108938 T 19910531;
ES 91108938 T 19910531; GR 960402844 T 19961025